



Letter to Parents No.10 – 2021/22

Dear Parents/ Guardians,

2021/22 December Notice (2)

To have a better understanding of our school's measures and facilitate home-school co-operation, parents may read the following circulars in detail.

- a. Activity Arrangements in December and January
- b. The Community Chest Dress Casual Day 2021
- c. Second Inter-house Diversified Learning Day
- d. Life-wide Learning Day
- e. "How to Help Children Handle Emotional Stress" Talk

The reply slip should be duly completed through eClass on or before 21.12.2021 (Tuesday).

Yours faithfully,



IU Kok-kin
Principal

The notice will be uploaded to our school website for your reference.

14.12.2021

a. Activity Arrangements in December and January

Date	Activity Arrangements	Dress Code	Remarks
17.12.2021 (Friday)	One Class One Activity Day cum Christmas Assembly will be held as scheduled	Casual Wear (for students joining Dress Casual Day 2021 ONLY), *Activity Uniform or PE Uniform	Please refer to the ECA Notice previously sent to each class before
21.12.2021 (Tuesday)	Sports Day will be replaced by Second Inter-house Diversified Learning Day	Activity Uniform or PE Uniform	Please refer to item c
27.1.2022 (Thursday)	School Picnic will be changed to Life-wide Learning Day	Activity Uniform or PE Uniform	Please refer to item d

*According to Student's Handbook, activity uniform includes a House T-shirt, a pair of simple pure dark blue or black jeans/ trousers, pure white socks and white sports shoes. Low-cut socks are not allowed. The jeans must be intact without torn parts. The style of the jeans must NOT be too trendy and they must be full-length jeans.

20.12.2021 (Monday), the day following the Polling Day, is a designated school holiday.

b. The Community Chest Dress Casual Day 2021

The idea of raising funds by putting on casual wear was originated in the United States and introduced in Hong Kong in 1993. Since then it has become popular with more and more participants every year.

This year, the Dress Casual Day adopts "We We Wear Wear" as the theme - have fun and be positive to dress casually for a worthy cause. Our school will hold Casual Wear Day on 17.12.2021 (Friday) to encourage students to do good deeds. Details are as follows:

1. Amount of Donation: It is suggested that students donate paper money to facilitate administrative processing.
2. Dress Code: Participants may wear casual clothes to school that day, but clothing and appearance should remain clean, decent and modest. No hot pants, mini-skirts, revealing clothes or accessories are allowed.

Students only need to put on dignified casual clothes to go to school on the day of the activity, and **make a donation immediately**, and they can support children and youth services through donations. If you have any questions about clothing and appearance, please contact the Discipline Master Mr. LEE Kai-yin, Frankie, or the Discipline Mistress Ms. MOK Sui-sum, Noel.

Should you have any queries, please contact Mr. CHEUNG Chi-wan or Ms. PANG Lai-mui, Eva from Service Learning Team.

c. Second Inter-house Diversified Learning Day

Due to the epidemic situation, Sports Day originally scheduled on 21.12.2021 (Tuesday) will be postponed until further notice and replaced by Second Inter-house Diversified Learning Day. Through multiple learning activities and inter-house competitions, the learning experience of students will be enriched and their sense of belonging to their houses and the school will be enhanced. Details are as follows:

Form	Assembly Time	Venue	Dismissal Time	Dress Code
House Committee Members	8:00a.m.	Activity Location	12:15p.m.	Activity Uniform or PE Uniform
S1 and S2	8:30a.m.	Classroom	10:15a.m.	
S3, S4 and S5	10:30a.m.	Classroom	12:15p.m.	

To prepare for HKDSE, S6 students should do self-study at home on that day. If S1 to S5 students are absent, they should apply for leave according to the regular procedures, or provide documentary proof such as a medical certificate.

Cross-boundary students need to log in to the “Assembly” Zoom Link according to their assembly time: zoom.us/j/2518409324 to attend the event on that day.

For any inquiries, please contact Mr. CHEUNG Chi-wan at 2476 2357.

d. Life-wide Learning Day

Due to the epidemic situation, School Picnic will be changed to Life-wide Learning Day. Life-wide Learning Day is part of the school curriculum. **All students must attend.** Details are as follows:

Date : 27.1.2022 (Thursday)

Gathering Time: 8:15 a.m.

Gathering Place: School







Dismissing Time: Around 2:00 p.m.

Dismissing Place: School (S1-S4); Main Entrance of Ocean Park (S5-S6)

Transport: Coach

Fee: Free of charge

Dress Code: Activity Uniform or PE Uniform

Form	Destination	Learning Materials		
S1, S3	Sky 100			
S2, S4	Tai Kwun			
		Worksheets: Experience Tai Kwun 	Worksheets: History and Chinese History 	Worksheets: LS Field Trip 
S5, S6	Ocean Park			

Arrangements for cross-boundary students are as follows :

- S2, S4 cross-boundary students should hand in the completed worksheets to lms@ylpss.edu.hk before 2 p.m. on 27.1.2022 (Thursday). All students should read the learning materials and complete the “Experience Tai Kwun” worksheets. The “History and Chinese History” worksheets and “LS Field Trip” worksheets can also be completed as extra work.
- S1, S3, S5, S6 cross-boundary students should read the related learning materials.

If students are not able to join the trip due to special reasons, they must attend school and do self-study under teachers’ supervision. If a student intends to apply for sick leave parents must phone and inform the

General Office before 8:15 a.m., and hand in a medical certificate and a sick leave application letter to class teachers on the following school day.

Students should carefully read the “Students Travel Notes” distributed by the school before the trip. If the Education Bureau announces the suspension of school through the media, the school would cancel all trips and announce further arrangements.

If the weather is unstable but the Education Bureau has not announced the suspension of school (for example a tropical cyclone warning signal no.3 or below issued by the Hong Kong Observatory issues, heavy persistent rain and thunderstorm warning, Amber rainstorm warning signal, or Hong Kong Air Quality Health Index reaching a serious level of 10+), students should return to school with both textbooks for Thursday lessons and travel accessories to await further arrangements. If the weather improves, the school will evaluate student safety to decide if the activity will be resumed.

Should you have any inquiries, please contact Ms. CHING Ka-ying, Ms. LEE Mei-shan, Mr. LO Chi-fai or Assistant Principal LUI Wai-ming at 2476 2357.

e. “How to Help Children Handle Emotional Stress” Talk

In order to raise parents’ awareness on children’s mental health and assist students to relieve their learning pressure more effectively, the Parent-Teacher Association and Counselling Team will jointly organise a parent talk for all parents. The talk will be held by professional social workers from the Social Welfare Department to provide parents with suitable measures in handling children with emotional stress. Details are as follows:

Topic: How to Help Children Handle Emotional Stress

Date: 7.1.2022 (Friday)

Time: 3:00 pm – 4:30 p.m.

Venue: Room 608

You are cordially invited to attend the talk. Please reply on or before 17.12.2021 (Friday). For inquiries, please contact Ms. MAN So-shan, Susan, at 2476 2357.



Letter to Parents No.10 – 2021/22

Reply Slip

To the Principal of Yuen Long Public Secondary School,

i) I, the parent of _____ (_____ class)(_____ class no.), acknowledge the receipt of the following circulars:

- a. Activity Arrangements in December and January
- b. The Community Chest Dress Casual Day 2021
- c. Second Inter-house Diversified Learning Day
- d. Life-wide Learning Day
- e. “How to Help Children Handle Emotional Stress” Talk

ii) **“How to Help Children Handle Emotional Stress” Talk**

- I * will attend the talk. (Number of attendee: _____)
 will not attend the talk.

Signature of Parent/Guardian: _____

Name of Parent/Guardian: _____

_____.12.2021

* Please put a ✓ in the appropriate



家長通函第 10 號 – 2021/22

敬啟者：

2021/22 學年十二月份學校安排須知 (二)

為讓家長更了解學校各項措施及促進家校合作，請家長詳閱下列通告：

- 一、 十二月、一月活動最新安排
- 二、 公益金便服日 2021
- 三、 第二次四社多元學習日
- 四、 全方位學習日
- 五、 「家長如何應對子女情緒壓力」講座

請家長於 2021 年 12 月 21 日 (星期二) 或之前經 eClass 填妥「家長綜合回條」。

此致

各位家長／監護人



元朗公立中學校長
余國健謹啟

上述通告將上載至本校網頁，歡迎家長瀏覽。

2021 年 12 月 14 日

一、 十二月、一月活動最新安排

日期	活動安排	服飾	備註
12月17日 (星期五)	一班一活動暨聖誕聯歡會將如期舉行	便服(只限參與公益金便服日之學生)、*活動服或體育服	請參閱早前各班發出的課外活動通告
12月21日 (星期二)	陸運會將改為第二次四社多元學習日	活動服或體育服	請參閱本通告第三項
1月27日 (星期四)	學校旅行將改為全方位學習日	活動服或體育服	請參閱本通告第四項

*根據學生手冊，活動服為學生屬社T恤，配深藍色或黑色長褲（長褲不得破爛或太時髦、長度至腳眼），純白襪及白波鞋。

12月20日（星期一）為選舉日翌日，放假一天。

二、 公益金便服日 2021

便服日，這個以穿著便服來籌款的活動源自美國，自1993年引入香港後，一直深受各界人士歡迎。

公益金今年以「We We Wear Wear」作主題，鼓勵香港人穿上喜愛的便服行善。本校將於2021年12月17日（星期五）舉行便服日，鼓勵學生行善。詳情如下：

1. 捐款金額：

本校建議學生以紙幣捐贈，方便行政處理。

2. 服飾指引：

參加者所穿著的便服以樸素整齊為主，不可穿著過份暴露的衣服如熱褲短裙，也不可穿戴飾物如戒指、耳環、手鍊、頸鍊。

學生只需在活動當日，穿上端莊大方的休閒服裝上學，並且**即時捐款**，便能透過善款，支援兒童及青年服務。如對服飾儀容有任何疑問，請向訓導主任李蹊言老師及或莫瑞琛老師查詢。

有關活動安排的查詢，請聯繫社會服務學習小組張子宏老師及或彭麗梅老師。

三、 第二次四社多元學習日

因疫情關係，原定於12月21日（星期二）的陸運會將順延，直至另行通知。而12月21日（星期二）將改為第二次四社多元學習日，透過多元的學習活動、四社比賽，豐富學生的學習經歷，並提升學生對社及學校的歸屬感。詳情如下：

級別	到校時間	集合地點	放學時間	服飾要求
社幹事	上午 8:00	活動地點	下午 12:15	活動服或體育服
中一、中二	上午 8:30	各班課室	上午 10:15	
中三、中四、中五	上午 10:30	各班課室	下午 12:15	

為讓中六學生預備中學文憑試，中六學生當天留家自習，不用出席上述活動。中一至中五學生如缺席當天活動，必須按日常手續請假，或提供醫生紙等證明文件。

跨境生需按照所屬年級的活動時間登入 Assembly Zoom Link：zoom.us/j/2518409324，出席當天活動。

如有查詢，請致電 2476 2357 與張子宏老師聯絡。

四、 全方位學習日

因疫情關係，學校旅行將改為全方位學習日。全方位學習日乃學校課程的一部分，所有學生必須參加。詳情如下：

日期：2022年1月27日（星期四）

集合時間：上午 8:15

集合地點：本校







解散時間：約下午 2:00

解散地點：本校（中一至中四）；海洋公園正門（中五及中六）

交通工具：旅遊巴士

費用：全免

服飾：活動服或體育服

年級	目的地	學習材料
中一、中三	天際 100	
中二、中四	大館	
	工作紙： 大館初體驗	
	工作紙： 歷史及中國歷史	
	工作紙： 通識科考察活動	
中五、中六	海洋公園	

跨境生之安排如下：

- 中二、中四跨境生應於當天下午 2 時前把已完成的工作紙電郵到 lms@ylpss.edu.hk。所有學生需閱讀學習材料，完成「大館初體驗」工作紙。另可額外完成「歷史及中國歷史」及「通識科考察活動」工作紙。
- 中一、中三、中五及中六跨境生需閱讀有關學習材料。

若 貴子弟因特別原因而未能參加學習日，亦須於當日回校自修。學生如當日因生病而未能回校參與，須於早上 8:15 前致電校務處請假，並於下一個上課日向班主任遞交醫生證明及請假信。

學習日前，校方將派發《全方位學習日學生須知》，學生應細心詳閱。若當日教育局透過傳媒宣佈停課，校方將取消學習日，有關安排另行宣布。

若當日天氣不穩，但教育局並未透過傳媒宣佈停課（例如天文台於當天上午 6:15 前懸掛三號或以下風球、天文台發出持續大雨及雷暴警告、發出黃色暴雨警告，又或香港空氣質素健康指數達 10+ 級嚴重水平），則煩請督促 貴子弟攜同星期四當日的所需課本及學習日所需物品回校，待校方作進一步安排；若天氣好轉，校方將再次評估安全性，決定活動是否繼續。

如有查詢，請致電 2476 2357 向程嘉瑩老師、李美嫻老師、盧志輝老師或呂偉明副校長聯絡。

五、 「家長如何應對子女情緒壓力」講座

為讓家長更有效地協助子女紓緩學習壓力，提升其精神健康水平，本校家教會及輔導組特為家長舉辦「家長如何應對子女情緒壓力」講座，邀請社會福利署專業社工到校主講，讓家長能及早關注子女的情緒壓力，並提供適切的處理方法。講座詳情如下：

講座題目：「家長如何應對子女情緒壓力」

日期：2022 年 1 月 7 日（星期五）

時間：下午 3 時正至 4 時 30 分

地點：本校 608 室

誠邀各位家長踴躍參加是次講座。請家長於 12 月 17 日（星期五）或之前回覆出席意向。如有查詢，請致電 2476 2357 與文素珊老師聯絡。



家長通函第 10 號 – 2021/22

家長綜合回條

敬覆者：

甲部、 本人為_____ (____班) (____號) 之家長，已知悉下列通告詳情：

- 一、 十二月、一月活動最新安排
- 二、 公益金便服日 2021
- 三、 第二次四社多元學習日
- 四、 全方位學習日
- 五、 「家長如何應對子女情緒壓力」講座

乙部、 「家長如何應對子女情緒壓力」講座

本人 * 有意出席以上講座。(出席人數:_____)
 無暇出席。

此覆

元朗公立中學校長

家長／監護人簽署：_____

家長／監護人姓名：_____

2021 年 12 月 _____ 日

* 請於適當 填上✓